
 

ISSF World Cup Nicosia (CYP) -  závěrečná zpráva, zhodnocení 

 

 V souladu s plánem mezinárodních akcí se střelci disciplíny Skeet zúčastnili ve dnech 10.-18. března 2022 
Světového poháru ISSF v kyperské Nikosii. Cílem výjezdu bylo udržení kontaktu se světovou střeleckou gruppou, 
opětovný návrat k režimu velkých mezinárodních soutěží po pauze způsobené nemocí Covid a otestování širší 
skupiny střelců v soutěži na zahraniční střelnici v mezinárodní konkurenci. 
 
 Výpravu řídili: pp. Martin Havlík – vedoucí výpravy, Petr Zvolánek – trenér disciplíny Skeet. 
 Nominovaní sportovci: Muži - Jakub Tomeček, Tomáš Nýdrle, Josef Stránský (na náklady ČSS), Jan Zámečník 
(na náklady CS Olymp) a Radek Prokop (na náklady ASC Dukla). Ženy – Barbora Šumová, Anna Šindelářová, Martina 
Skalická (na náklady ČSS). 
 Doprava: Letecky společností Lufhanza, na místě pronajatými osobnímu automobily. 
 Ubytování – Golden Bay Hotel Larnaka. 
 Střelnice – Výběr areálu pro pořádání SP nepovažuji za nejšťastnější. „Nicosia Olympic Shooting Range“ už 
zažila lepší časy a ty nejlepší má asi dávno za sebou. Pořádat soutěž tohoto formátu, a v tak početném obsazení, na 
střelnici o 4 střelištích není úplně nejšťastnější volba. Ještě více v souvislosti se zastaralým a ne vždy spolehlivě 
fungujícím vybavením.  
Střeliště jsou osazena vrhačkami Nasta, jejichž věk lze odhadovat na 20-25 let, či více. Vrhačky se často rozbíjely, 
rundy se protahovaly. Pořadatel vše řešil prodloužením časového rozpisu rund v soutěži na 35 minut. Vypouštěcí 
systém Multipullsoft fungoval bez problémů. Použité terče Sagitario vykazovaly standardní kvalitu i tříštivost.  

Vzhledem ke 4 střelištím a velkému počtu startujících musel být každodenní střelecký program zahajován 
vždy už od 8:30. To patrně poškodilo mnohé střelce v prvních rundách, což byly vždy ženské rundy. Střeliště byla 
zpola ve stínu od nízké věže. To samé opačně pak komplikovalo střelbu posledním rundám, které končily mezi 16:30 
a 17:00, kdy bylo střeliště opět ve stínu od vysoké věže.  

Taktéž zázemí pro střelce nebylo zcela ideální. Vzhledem k počasí nebylo možné být venku, tak byla na výběr 
buď zcela zaplněná, a s Covidovými opatřeními zcela nekorespondující, hala vzduchovkové střelnice, nebo omezené 
prostory restaurace. Ve výhodě byly ty týmy, které měly pronajatá auta a mohly být v nich, což se týkalo i české 
skupiny. 

Informační a výsledkový servis nefungoval vůbec. Fungovaly pouze tabule na střelištích, které ukazovaly 
výsledky rund. Nějaký scoreboard, který by průběžně informoval o celkových výsledcích, nebyl nikde. Každý tak byl 
odkázán na online výsledky na webu ISSF, kde se vše zobrazovalo často se značným zpožděním. 

Je k zamyšlení, proč pořadatel nezvolil pro uspořádání této soutěže střelnici v Larnace, což by odstranilo 
mnoho výše uvedených komplikací. 

Počasí: Střelci se na Kypru bohužel setkali se všemi možnými variantami počasí, které odpovídalo spíše 
počasí v ČR. Již během neoficiálního tréninku bylo chvíli slunečno, pak déšť a po celou dobu silný vítr, teploty 
v rozmězí 6-8°C. To pokračovalo i během oficiálního tréninku. Vše vygradovalo první den soutěže, kdy střelce 
přivítala teplota okolo nuly, občasná sněhová vánice a k tomu silný vítr, který snižoval pocitovou teplotu na -3°C a 
méně. Třetí den soutěží byl nárazový vítr o rychlosti 50-60km/hod, což také výrazně ovlivnilo výsledky soutěže a 
zamíchalo pořadím před finále. Až ke konci soutěží, během Mixů a Týmů začalo být tepleji a teploty se dostaly přes 
10°C. 

 
Průběh soutěží: 
Soutěže jednotlivců: V kategorii jednotlivců startovalo celkem 103 mužů a 48 žen. Z českého týmu mužů 

startovali v hlavní soutěži T.Nýdrle, J.Tomeček a J.Zámečník, jmenovaní tak byli zároveň přihlášeni i do soutěže týmů.  
J.Stránský a R.Prokop startovali jako tzv.“RPO“. V ženách B.Šumová, A.Šindelářová a M.Skalická startovaly v hlavní 
soutěži a také v soutěži týmů. S ohledem na 4 střeliště a vysoký počet střelců zvolili organizátoři program 50/50/25 + 
finále. 

 Tomáš Nýdrle – výsledek 114, 55. místo. Prozatím výrazně zaostal za svými možnostmi a za výkony 
na které jsme u něj zvyklí. Tomáš často míval pomalejší rozjezd do sezóny. Lze předpokládat, že s přibývajícími 
soutěžemi se bude jeho výkonnost zvyšovat a vygraduje v druhé polovině sezóny při ME a MS. Zlepšení bylo patrné 
již během soutěží Mix a týmů. 



 Jakub Tomeček – výsledek 119, jeden terč od rozstřelu do finále, 13. místo. Kubu zradily relativně 
jednoduché terče, především na stanovištích 1 a 8, které ho stály jasný postup do finále. Výkon si přesto zaslouží 
pochvalu. S ohledem na klimatické podmínky lze předpokládat, že jinak by byl výsledek mnohem vyšší. 

 Jan Zámečník – výsledek 120, účast v semifinále, 8. místo. Honza se chopil své šance a prokázal, že 
zcela oprávněně patří do skupiny nejlepších. Především první dva dny soutěže, které zakončil s nástřelem 98/100 
hovořily zcela jasně o jeho možnostech. Poslední položka 22/25 třetí den soutěže trochu pokazila vynikající dojem 
z jeho vystoupení. Bohužel i výkon v semifinále nebyl uspokojující a nestačil na postup mezi 4 nejlepší. Honza se po 
celou dobu soutěže potýkal s problémy v bederní páteři. 

 Radek Prokop - 113, 57. místo a Josef Stránský – 111, 65. místo. Oba zažili svůj první start na velké 
soutěži v kategorii dospělých. Z jejich výkonů byl patrný značný potenciál, ale také prozatím nedostatek zkušeností a 
z toho pramenící neklid a nevyrovnanost. Jejich výkony byly jako na houpačce. Jednu položku, nebo jeden den, stříleli 
skvěle, druhou naopak. Pro oba se jednalo zajisté o skvělou zkušenost. Lze předpokládat, že pokud vydrží ve svém 
úsilí, budou časem schopni dohnat, případně i nahradit ty starší a zkušenější. 

 Barbora Šumová – výsledek 114, účast v semifinále, 8. místo. Bára opět potvrdila svoji pozici 
nejzkušenější a nejvyrovnanější české skeetařky. Což předvedla především poslední den soutěže. Její 23/25 
v extrémním větru, kdy většina ostatních závodnic propadla, znamenalo postup mezi elitu. Bohužel několik 
jednotlivých a relativně jednoduchých terčů ji připravilo o lepší výsledek. Báry výkon v semifinále byl zcela 
neuspokojující a nemohl stačit na postup mezi 4 nejlepší. Bára se v druhé části pobytu potýkala se silnými zažívacími 
problémy, které následně postihly i některé další členy týmu. 

 Martina Skalická – 109, 24. místo. Martina opakovaně potvrzuje, že má své místo v českém týmu 
zcela oprávněně. Je vidět výrazné zlepšení techniky střelby, přibyla plynulost, ubylo skoků. V souladu s tím se zajisté 
dostaví i nárůst výkonnosti. Bohužel poslední položka soutěže 20/25, v silném větru, a návrat ke špatné technice 
střelby, znamenala ztrátu dobrých pozic i lepšího výsledku.  

 Anna Šindelářová – 105, 34. místo. Anně bohužel velmi ubližuje nevyrovnanost výkonů jak 
v tréninku, tak i v závodě, bez ohledu na vnější vlivy. Což bylo patrné již na soustředění reprezentace v Itálii. V Nikosii 
nedokázala v soutěži navázat na skvělý výkon z oficiálního tréninku 49/50. Lze očekávat, že s postupující sezónou 
dojde ke stabilizaci výkonnosti. 

 
Soutěže Mixed Team: Startovalo celkem 25 týmů. Do těchto soutěží byly vybrány dva páry a to: 
 Martina Skalická, Tomáš Nýdrle – této dvojici se výborným a vyrovnaným výkonem 71+72/75 

podařilo zařadit mezi šest nejlepších dvojic. Bohužel v semifinále se jim nepodařilo probojovat se do medailových 
bojů. Obsadili 5. místo. Soutěž tohoto typu není jen o střeleckých schopnostech, ale i o harmonii, spolupráci a 
psychické pohodě, která panuje v týmu. To bylo zcela patrné u této dvojice. Martina zcela jistě díky tomu střelila 
vynikající výsledek, na který může být právem hrdá. 

 Barbora Šumová, Jakub Tomeček – Báře se bohužel nepodařilo střelit výsledek, na který jsme u ní 
běžně zvyklí. Poslední položka 18/25 znamenala velký propad ve výsledkové listině. Nic na tom nemohl zlepšit ani 
skvělý výkon Kuby 74/75, za což mu patří velká pochvala. Ač Bára tvrdí opak, předpokládám, že její výsledek byl již 
ovlivněn počínajícím akutním zánětem žaludku, či střevní chřipkou. 

 
Soutěž Týmů: Poslední v programu soutěží byly soutěže týmů Mužů a Žen. V kategorii Muži startovalo 13 

týmů, v kategorii Ženy 9 týmů. 
Náš tým mužů ve složení Nýdrle, Tomeček, Zámečník potvrdil svoje vysoké kvality a nástřelem 217/225 se 

prosadil na třetí místo v základu, což znamenalo boj o bronz. Za vyzdvihnutí stojí výkon Tomáše Nýdrleho 74/75. 
Pouhý jeden zásah dělil náš tým od šance na boj o zlato. Naši bohužel boj o bronz prohráli a obsadili čtvrté místo. 

Ženy podaly velmi vyrovnaný výkon, ale výsledek 202/225 znamenal 6. místo o pouhé 4 terče od boje o 
bronz. Obdiv zaslouží Bára, nejen za to, že s velkými zdravotními obtížemi nastoupila, ale že podala výkon 
srovnatelný s ostatními.  

 
Čeští Skeetaři se vrátili ze SP v Nicosii sice bez medaile. Startovali ale celkem v pěti soutěžích, přičemž se 

čtyřikrát probojovali do semifinálových, či medailových bojů, což lze považovat za úspěch a devizu do budoucna. 
Bohužel, jak již uváděl i předchozí reprezentační trenér, je třeba se zaměřit více na finálové dvojstřely, kde velmi 
ztrácíme. Nedokážeme udržet krok s konkurenty, kteří ač jdou často do finále s horším výsledkem v základu, nás pak 
přestřílejí v semifinále, či boji o medaili. Dnes je to o důležitější, protože v souvislosti s novým formátem finálové 
střelby střelci vzhledem k rozsáhlému a zdlouhavému programu musí čekat často několik hodin, než přijdou na řadu 
a pak v deseti, šesti, či pěti dvojstřelech dle konkrétního finále střílet co nejlépe.  

 



Celý SP provázely zmatky s pravidly, především v rozstřelech o finále, či pořadí ve finále v Týmech, či Mixech, 
případně i v semifinálích. Nevědělo se jistě, zda vypadávají střelci ze 4. a 3. místa v semifinále v případě shody podle 
startovního čísla, či na základě rozstřelu. Byly problémy a nejasnosti s reporting time na střelivo, za což byl c 
semifinále nespravedlivě penalizován jedním bodem Jan Zámečník.  

Potvrzuje se, že nově zvolený formát finálí je velmi nepovedený, komplikovaný, prodlužuje celou soutěž a 
vede často k chaosu jak u pořadatelů, tak i rozhodčích a závodníků. Je i na úkor kvality výkonu závodníků, kteří musí 
neúměrně dlouho čekat, než přijdou v jejich finále na řadu, pak přicházejí nerozcvičení, vychladlí, jak tomu bylo třeba 
na Kypru. 

 
Za vyzdvihnutí stojí nový dress code českého týmu. Podařilo se navázat na kroky předchozího 

reprezentačního trenéra Petra Luštického a s finanční podporou ČSS je dotáhnout do zdárného konce. Všichni 
reprezentanti dostali nové střelecké vesty a k nim i jednotné ostatní oblečení. To se shledalo s velmi pozitivním 
ohlasem nejen ostatních účastníků SP, ale především představitelů ISSF a médií.  

 
Pozitivně hodnotím atmosféru v týmu. Ač jsme individuální sport, opravdu plný mimořádných, a někdy i 

komplikovaných, individualit, panovala po celou dobu výjezdu přátelská a týmová atmosféra.  
 
Velké poděkování patří sportovnímu řediteli ČSS a manažeru brokových disciplín ČSS panu Martinu Havlíkovi 

za skvělou přípravu celé akce, obrovské nasazení, každodenní pomoc nejen trenérovi, ale i všem střelcům. Byl asi 
jediným přítomným manažerem, který místo svých střelců neustále nastupoval ve funkci postranních rozhodčích, aby 
se střelci mohli ohřát a odpočinout si před další položkou. 

 
 
Závěrem patří poděkování všem zúčastněným sportovcům za výbornou reprezentaci, Českému střeleckému 

svazu, z.s. za uvolnění prostředků na výjezd, oběma rezortním sportovním centrům ASO Dukla Hradec Králové a CS 
MV Olymp Brno Brno za finanční podporu jejich sportovců. 

 
 
 
V Písku dne 20. března 2022           Petr Zvolánek 
        trenér disciplíny Skeet 
 
 

 
Výsledky na: https://www.issf-sports.org/competitions/venue/results.ashx?cshipid=3023 
Videa z finálí na: https://livestream.com/issf 
Fotogalerie ze soutěže na: https://www.facebook.com/strelnice.provazce 
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